
Віктор Ющенко:
"Нам потрібно було б мати три посади прем'єр-
міністра..."
 

Президент України Віктор Ющенко запевнив, що, незважаючи на заяви Прем'єр-міністра Януковича,
зовнішньополітичний курс країни не змінився. Основними цілями України, як і раніше, є входження в ЄС і НАТО.

 

- Як оцінюєте результати Помаранчевої революції? Ви розчаровані?

- Ніяким чином. Жоден день, жоден епізод не дав приводу для розчарування. Було зроблено велику справу в ім'я
встановлення демократії. Сьогоднішня Україна вже давно не та, що була два роки тому. Можете запитати: чи варто
в ім'я цього робити революцію? Я скажу: варто.

Звичайно, були деякі моменти, які могли б завершитися більш вдало. Особливо в контексті політичної моделі. Що ж
нам заважало? Неправильно обрані цілі або непридатна ідеологія? Ні, перешкодою стали амбіції.

- Які саме амбіції?

- Нам потрібно було б мати три посади прем'єр-міністра, чотири спікери парламенту й десятки міністерських
портфелів, щоб задовольнити всі потреби.

Як Президент я з чистим серцем можу заявити, що та команда, що мене підтримувала і яку я привів до влади,
одержала абсолютно адекватні позиції, що відповідали її внеску.

- Що все-таки відбулося між вами і Юлією Тимошенко?

- Я б не зводив ці відносини на міжособистісний рівень. У мене з нею були, є й будуть нормальні відносини. Ці
процеси почалися в блоці помаранчевих і частково в уряді. Я кажу тут не про президентські, а про парламентські
вибори, у яких Президент не брав участі.

У цих виборах брали участь політичні сили. І коли вони виявилися нездатні домовитися про розподіл основних
посад, соціалісти прийняли пропозицію, яку їм зробили опоненти. Я вважаю, що це було їхньою великою помилкою,
та це було їхнє право.

- Чому на оформлення коаліційного договору пішло два місяці, хоча сторони не мали стратегічних розбіжностей?

- Це корисний урок, в якому не бачу трагедії. Необхідно вибирати національні пріоритети, які можна покласти в
основу співпраці.

- Наскільки щира ваша співпраця з Віктором Януковичем і як вам взагалі вдається з ним разом працювати?

- В ім'я державних інтересів. Відповідно до Конституції в опонентів було право і можливість сформувати уряд, і це
правда...

- Гірка правда?

- Гірка правда. Чудовий момент був тоді, коли блок помаранчевих сил набрав на виборах понад 50 відсотків
голосів. Те, що через амбіції вони не зуміли цим скористатися, - це вже інший урок.

Щодо моїх відносин, то будую їх за простим принципом. Мене привели в політику національні інтереси й пріоритети.
І якщо ми говоримо про політичні відносини, то ці пріоритети і є основою всього.

І не слід зводити ці відносини до відносин між Ющенком і Януковичем. Для того, щоб перемогли наші ідеї:
євроінтеграція, мовна політика, єдина церква та тлумачення історії. Це дискусія не з Януковичем, а з мільйонами
людей, в якій потрібно перемогти, підібравши переконливі аргументи.

- Сьогодні вас не підтримує ані уряд, ані парламент. У чому тоді полягає ваша влада?

- Ой... я думаю, що це неправильний висновок. У компетенції Президента України набагато більше питань, аніж у
компетенції кожного з президентів країн Балтії чи країн Східної Європи.

У нас пройшли конституційні зміни - відносно уряду повноваження Президента дещо скоротилися, а відносно
парламенту - дещо розширилися.

Зараз ми перебуваємо в такій стадії, що ці відносини ще до кінця не сформульовані, тому ще з'являється бажання
спробувати пограти на чужому полі.

Тільки так можу пояснити, чому почалися спроби зсуву деяких міністрів. Наголошую: цього не буде ніколи. Міністр



закордонних справ залишиться на своїй посаді, як і міністр оборони...

- Як вийшло, що уряд проігнорував вказівку Президента?

- Якщо міністр закордонних справ не прийшов на засідання уряду, то мені важко його захищати. Якби його не
пропустили в якісь двері, то тоді можна було обговорювати це питання в прокуратурі.

Якщо є постанова Верховного суду про те, що рішення Верховної Ради недійсне, якщо є розпорядження
Президента про те, що міністр закордонних справ як і раніше виконує свої обов'язки у повному обсязі, то в цьому
контексті так болісно реагувати на якісь заяви, по-моєму, неправильно.

Міністр повинен бути більш послідовним, приходити на засідання уряду й парламенту та активно брати в них участь.
Якщо міністр хоче, щоб Президент пішов з ним, то я готовий це зробити.

Інтерв'ю взято з офіційного сайту Президента України
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